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Ašanin za RTS: Trend smanjenja broja pacijenata, ali to ne treba da nas zavara 

Direktor Kliničkog centra Srbije prof. dr Milika Ašanin kaže da je ta ustanova od početka godine zbrinula 

više od 1.700 pacijenata u kovid i nekovid sistemu. Ističe da postoji trend smanjenja broja pacijenata, ali 

da to ne treba da nas zavara, jer su bolnice i dalje pune. Videćemo u narednih deset dana do dve nedelje 

da li ćemo imati neko povećanje i kako smo se ponašali za praznike, poručuje Ašanin. 

Milika Ašanin je, gostujući u Dnevniku RTS-a, naveo da se "radilo puno u prošloj godini, a tako se to 

nastavilo i u ovoj 2021". 

"Mi smo primili na bolničko lečenje oko 1.700 pacijenata, ali su nam brojevi i u drugim aspektima jako 

veliki – bilo je ukupno 6.600 pacijenata u ambulantnim pregledima, pruženo je ukupno 11.000 raznih 

zdravstvenih usluga", rekao je Ašanin. 

Ukazao je da je veliko opterećenje bilo u prijemno-trijažnoj ambulanti Infektivne klinike gde je 

pregledano 1.000 pacijenata. 

"Pored Infektivne klinike mi imamo još tri klinike u kovid sistemu i kovid bolnicu u Batajnici koja je u 

sastavu Kliničkog centra Srbije, tako da smo ukupno primili negde oko 400 kovid pacijenata", dodao je 

Ašanin. 

"Oprezno sa prognozama, videćemo kako smo se ponašali za praznike"  



 
 

Kada je reč o trenutnoj epidemiološkoj situaciji, Ašanin ističe da postoji trend smanjenja broja 

pacijenata. 

"To se odražava i u prijemno-trijažnoj ambulanti Infektivne klinike. Mi smo tačno pre mesec dana imali 

više od 400 pregledanih pacijenata, a ovih dana imamo duplo manje", rekao je Ašanin. 

Upozorava da to ne treba nikako da nas zavara. 

"Naše bolnice su još uvek pune i dalje je upozorenje da se sprovode sve preventivne mere. I dalje postoji 

rizik povećanja broja", poručio je Ašanin. 

Na pitanje očekuje li da brojevi rastu nakon praznika, Ašanin kaže da "ako smo išta naučili u toku ove 

epidemije to je da budemo jako oprezni sa bilo kakvim prognozama". 

"Moramo sačekati kako će nam proći ovi praznici. Bili su novogodišnji, božićni praznici, videćemo u 

narednih deset dana do dve nedelje da li ćemo imati neko povećanje i kako smo se ponašali za 

praznike", rekao je Ašanin. 

"Dobar odziv zdravstvenih radnika za vakcinaciju" 

Naveo je da su dva prelomna trenutka borbe protiv kovida bili u martu i aprilu kada smo dobili 

medicinsku opremu, pre svega respiratore, kao i početak vakcinacije. 

"Srećni smo što smo mi među prvima, ne samo u regionu nego i u Evropi, koji su krenuli sa vakcinacijom. 

Sada mi krećemo u kontranapad u borbi sa ovom epidemijom", rekao je doktor. 

Istakao je da se vakcinacija u Kliničkom centru Srbija odvija prema planu. 

"Ono što nas raduje da je veliki i dobar odziv zdravstvenih radnika. Mi smo za prva dva dana vakcinisali 

410 zaposlenih, a danas planiramo još 310", istakao je Ašanin. 

Objasnio je da prioritet imaju oni medicinski radnici koji su u najvećem riziku od zaražavanja – 

anesteziolozi, intenzivisti, zaposleni u službi epidemiologije, mikrobiologije, u prijemno-trijažnom delu, 

jedinicama intenzivnog lečenja. 

Naveo je da imaju tri punkta, ali da će ići i na klinike. "Imamo svoj plan i planiramo da ukupno 

vakcinišemo oko 1.900 zaposlenih, a smatramo vakcinisanima one koji su primili dve doze", zaključio je 

Ašanin. 

U ovom trenutku je u Kliničkom centru Srbije je zaraženo oko 500 zaposlenih. 

 



 
 

 

 

Kada će nam vakcine skinuti maske i kako ćemo živeti na leto 

Prof. dr Dušan Popadić sa Medicinskog fakulteta u Beogradu rekao je za RTS da će nam vakcina skinuti 

maske onda kada se dovoljan broj ljudi bude vakcinisao, odnosno kada bude visok procenat onih koji su 

neosetljivi na virus. Pričao je o tome koliko je potrebno ljudi da se vakciniše da bi imunizacija bila 

uspešna i kako ćemo živeti na leto i sledeće zime. 

Profesor Dušan Popadić je, gostujući u Beogradskoj hronici, rekao da se licitira sa nekim brojevima od 

60, 70 i 80 odsto kada se govori o kolektivnom imunitetu. 

Međutim, kako je rekao, kada je on učio epidemiologiju, tada je važilo da tek sa 95 odsto neosetljivih 

može da se proglasi uspešna imunizacija. 

Govoreći o skepsi prema vakcinama, Popadić je rekao da ne zna odakle to potiče i da se razne 

informacije šire najviše na društvenim mrežama. 

Ističe da se stvara nepotrebna buka i da je imunizacija protiv kovida 19 ista kao i imunizacija protiv svake 

druge bolesti. Razlika je u tome što bi svi trebalo da budu svesniji da je još važnije imunizovati se, jer 

imamo epidemiju. 

Benefiti vakcina  



 
 

Na pitanje koji su benefiti vakcina, naveo je da se nećemo razbolevati, da ćemo moći da se vratimo 

drugim aktivnostima, poslovima i rutinama, da putujemo, da se nećemo plašiti toga da se razbolimo ili 

da će neko naš da premine od kovida 19. 

Profesor Popadić naglašava da su to sve koristi koje daleko prevazilaze potencijalni strah od neželjenih 

efekata vakcine. 

Dodao je i da veoma mali broj ljudi ima neželjene efekte, i da kod ogromnog procenta ljudi ti efekti traju 

dan ili pola dana, isto kao i kod drugih vakcina. 

Kada je reč o kritikama upućenim farmaceutskim kompanijama, Dušan Popadić ističe da one mnogo više 

zarađuju na drugim svojim proizvodima nego na vakcinama. 

"Vakcina je stigla u našu zemlju i treba iskoristiti tu mogućnost koja se otvorila za imunizaciju i zaštititi 

sebe i bližnje od bolesti", rekao je Popadić. 

Sve vakcine imaju sličnu imunogenost  

Kaže da će se on vakcinisati onom vakcinom koja bude dostupna za njega u tom trenutku, ali navodi da 

nije bitno o kojoj vakcini je reč, jer sve one imaju sličnu imunogenost i sličnu učestalost neželjenih 

efekata. 

"Nama nikakvog razloga birati jednu, drugu ili treću", dodao je. 

Ukazao je i da je čitao dokument engleskog fonda za zdravstveno osiguranje, i da su oni napisali da ako 

se započne imunizacija "Fajzerovom" ili "oksfordskom" vakcinom, a druga doza ne bude dostupna, da je 

moguće da se bezbedno primi i druga vakcina. 

Prerano je govoriti koliko će nas dugo vakcina štititi, ali profesor Popadić očekuje da će zaštita trajati 

godinama, ali ne i doživotno. 

Objasnio je da koronavirus i influenca nisu slični, i da influenca ima veću sposobnost promene svog 

genotipa i antigenske građe. 

SZO svake godine prati koje su to promene i koji su sojevi u opticaju, i onda se na osnovu te procene 

formuliše šta od sojeva ulazi u vakcinu i to se menja svake godine. 

Kako je rekao Popadić, ne primamo vakcinu protiv influence svake godine jer nam imunitet slabi tako 

brzo, nego zato što se očekuje da bi neki drugi sojevi mogli da izazovu epidemiju kod nevakcinisanih. 

Vakcine napravljene brzo – da li je to razlog za brigu  

Kada je reč o tome kako je moguće da se tako brzo naprave vakcine protiv kovida, Popadić kaže da to 

nije bilo moguće pre pet ili deset godina, ali da nauka napreduje i da se tehnike i alati usavršavaju. 

Ponovio je da bi samo trebalo primiti vakcinu i da je sasvim svejedno koju. 



 
 

Ali ističe da kada se imunizujemo, još nismo imuni, već je potrebno određeno vreme da se razvije 

imunološki odgovor do te mere da nas štiti. 

Sva merenja do sada su pokazala da je za to potreban period od šest nedelja, odnosno tri nedelje nakon 

druge doze vakcine. 

Upitan kako ćemo živeti na leto, profesor Popadić je rekao da ćemo sigurno živeti mnogo normalnije, i 

da ćemo možda opet imati porast slučajeva naredne zime, ali ističe da to zavisi od našeg ponašanja i od 

toga koliki se broj ljudi bude imunizovao. 

 

 

Dva miliona doza ruske vakcine za Srbiju 

U Srbiju stižu dva miliona doza ruske vakcine "sputnjik", potvrdili su RTS-u Vladi Srbije. 

Ruski Fond za direktna ulaganja saopštio je ranije danas da je sa Vladom Srbije potpisao sporazum o 

isporuci dva miliona doza vakcine "sputnjik", saopštio je taj fond.  

Kako se navodi u saopštenju, vakcine za Srbiju biće proizvedene sredstvima međunarodnih partnera u 

Indiji, Kini, Južnoj Koreji i drugim zemljama.  

Prva tura ruskih vakcina "sputnjik" stigla je u Srbiju 30. decembra, a danas je počela imunizacija tom 

vakcinom. 



 
 

 

 

"MERE ĆEMO MORATI DA IMAMO SVE DO SEPTEMBRA" Doktori Kon i Tiodorović o tome šta nas čeka 

i da li nam sledi NOVI PIK KORONE POSLE BOŽIĆA 

Da li ćemo imati još jedan pik, ili smirivanje, zavisi isključivo od toga kako smo se ponašali tokom 

praznika, dočeka Nove godine, ali i kako ćemo se ponašati tokom proslave Božića, ističu naši lekari. 

Iako nismo imali zabranu kretanja, kafići, restorani, kao i svi ostali ostali ugostiteljski objjekti nisu bili 

otvoreni za slavlja i okupljanja, a to nam uliva nadu da smo „dobro prošli“, iako je sporadičnih okupljanja 

svakako bilo. 

Epidemiolog i član Kriznog štaba prof.dr Branislav Tiodorović izjavio je za „Blic“ da se plaši praznika, 

odnosno okupljanja. Od toga direktno zavisi da li ćemo imati još jedan pik, a koji se može očekivati 

krajem janura, ali i tokom februra. 

- Bojim se praznika i okupljanja. Svako veruje da kada ispraća staru godinu da odbacuje i sav teret sa leđa 

i okreće se nekoj lepšoj budućnosti i onda „mora“ da to proslavi. Dobro, to je lepo razmišljanje, ali nije 

vreme za žurke i zabave, okupljanja - upozorio je pre poslednjih dana stare, 2020. godine, za koju ne 

želimo da nam se ikada više nešto slično ponovi. 

Ali, tu je i Božić, veliki praznik. Da li možemo ove godine da ih proslavimo tako što ćemo biti tamo gde 

nas neće biti puno, gde ćemo poštovati sve mere, gde ćemo moći u isto vreme da budemo i veseli i 

odgovorni? 

Mogući pik krajem ovog meseca 



 
 

- Mogu da razumem da su pogođeni ugostitelji, da ja za njih sve to strašan udar, sve razumem, ali znajte 

da mi dnevno za jednog bolesnika potrošimo 1.000 evra na terapiju. Ako sada budemo odgovorni, onda 

će sledeća godina biti kako treba, ako ne, ovo će trajati mesecima - istakao je on. 

U tom slučaju, kako naglašava, pik nas očekuje nakon praznika, koji bi počeo krajem januara, a zamah bi 

uzeo maha negde u februaru. 

Dr Kon: U Beogradu već imamo blagi porast 

Njegov kolega, epidemiolog I član Kriznog štaba dr Predrag Kon izjavio je danas gostujući na TV Hepi, 

takođe je rekao da se može očekivati da posle Božića dođe do porasta. 

- Ja mislim da je i sam doček Nove godine, to jest, to što ga nije bilo u organizovanom smislu, znatno 

usporilo ovaj virus. Tu nema dileme. Bilo je malo opuštanja tokom nekih lepih dana. Može se očekivati 

da posle Božića dođe do nekog blagog porasta, mada je u Beogradu već nastao taj blagi porast, vidi se da 

brojke opet malo rastu - izjavo je danas dr Kon. 

Prema njegovim rečima, ne može se očekivati da će "krivulja" drastično da padne, "jer mi nismo imali 

totalno zatvaranje", a to je jedini način da tako drastično padne. 

"Hteli smo zatvaranje od 18. decembra do 3. januara" 

- Takva je odluka doneta, nismo imali ograničenje kretanja. Ukupno gledano, sa ove distance, mislim da 

je to racionala odluka, iako je to medicinski deo Kriznog štaba predlagao još 13. decembra, za period od 

18. do 3. januara. Neki misle da to nije ni pomenuto, a davali su iste predloge. Jasno je da su ove mere 

rezultat delovanja medicinskog i ekonomsko-političkog dela Kriznog štaba - rekao je dr Kon jutors. 

On je i pre nekoliko dana istakao da treba očekivati da situacija bude bolja iz dana u dan ali i da ćemo 

osetiti posledice većih okupljanja i šetnji, posebno u Beogradu, posle Božića. 

Kakvi nam meseci slede 

Iako lekari svakoga dana apeluju da se praznici proslavljaju samo u krugu porodice, da se ove godine 

udzržimo svih okupljanja, ipak deo građana iskoristio je lepo vreme za šetnju, druženje... Da li će nas to 

koštati, videćemo za nekoliko dana. 

Na pitanje “Blica”, kakvi meseci nam slede, epidemiolog Tiodorović kaže, da sve zavisi od našeg 

ponašanja. 

- Vakcinacija je počela, ona će napredovati sve više, ali maske ćemo morati da nosimo i dok traje 

vakcinacija. Mi imamo ljude koji ne smeju da prime vakcinu, koji su alergični na neki njen sastojak. 

Nećemo moći sve ljude da vakcinišemo iz tog razloga, druga stvar je, idu dve doze. Posle prve doze 

razvije se 50 odsto imuniteta, posle druge doze preko 90 odsto rekao je profesor Tiodorović u inervjuu 

za “Blic”. 

Mera ćemo morati da se držimo do najranije septembra 



 
 

- Činjenica je da je sve veći broj ljudi imun. Nadam se da će vakcina početi "energičnije" da pristiže, a da 

ćemo mi brti vrlo brzi u njenom korišćenju. Moramo da budemo pripremljeni za efektivno sprovođenje 

imunizacije. Čuo sam da će da se prave nedeljni planovi imunizacije, što je vrlo dobro - reako je Kon. 

Ipak, ako ste mislili da ćemo uskro samo jednostavno da skinemo maske i nastavimo normalno da 

živimo, kao da se 2020. nije ni desila... varate se. 

- I na leto ćemo morati da se pridržavamo svega, jer ako prime dve doze u razmaku od 21 dan, a nakon 

druge doze u najmanjem slučaju opet treba 21 dan, dakle, potrebno je mesec i po do dva da se stvori 

zaštitni nivo imuniteta. Može se reći da ćemo negde do septembra, oktobra biti u situaciji da se držimo 

mera - rekao je profesor Tiodorović u inervjuu za “Blic”. 

 

 

U kovid bolnici u Batajnici smešteno 465 pacijenata, svakodnevno i 40 novih 

U kovid bolnici u Batajnici trenutno je zbrinuto 465 pacijenata, što je blagi pad u odnosu na sredinu 

decembra kada je bilo oko 500 pacijenata, izjavila je danas direktorka ove bolnice Tatjana Adžić 

Vukičević. Adžić Vukičević je za portal Nova.rs izjavila da se u odnosu na sredinu decembra broj 

hospitalizovanih pacijenata zbog KOVID-19 smanjio za deset do 12 odsto, ali da i dalje među novim 

pacijentima ima mnogo onih sa teškom kliničkom slikom. 

„U jedinici intenzivne nege trenutno imamo 70 ljudi, a ranije smo imali oko 80. Imamo 32 intubirana 

pacijenta, a ranije je bilo 47-48 pacijenata na respiratorima. Svaki dan imamo izmedju 30 i 40 novih 

prijema pacijenata“, rekla je Adžić Vukičević. 



 
 

Ona je navela da je od 4. decembra, kada je otvorena, koronavirusom u ovoj bolnici inficirano 22 

medicinska radnika, osam lekara i 14 medicinskih sestara, kao i da su svi na kućnom lečenju. 

Adžić Vukičević je rekla i da se oko trećina zaposlenih u toj kovid bolnici izjasnilo da želi da primi 

Fajzerovu vakcinu protiv koronavirusa, a da ima i onih koji planiraju da sačekaju rusku ili kinesku. 

 

 

Medicinski fakultet u Beogradu iznedrio 42.000 lekara 

Veće plate nisu glavni faktor zbog čega neki doktori odlaze u inostranstvo, već je mnogima bitnije lično i 

stručno napredovanje 

Medicinski fakultet Univerziteta u Beogradu za sto godina postojanja iznedrio je 42.000 lekara, 3.000 

doktora nauka, a u 2020. primili su i novih 630 studenata. Angažovani su i u borbi s kovidom 19, pa se 

oko 400 studenata ovog fakulteta samoinicijativno prijavilo da volontira u bolnicama i domovima 

zdravlja i tako pomogne zdravstvenom sistemu Srbije. 

Kako ističe akademik profesor dr Nebojša Lalić, dekan ovog fakulteta, Srbija ima dovoljno lekara, ali u 

vreme pandemije postojeći broj „belih mantila” nije dovoljan, jer doktori rade naporno, često nemaju 

odmor i slobodne dane, teško se raspoređuju... 

– Ovo sada je svojevrsno vanredno stanje i zato je situacija teška. Ali, generalno gledano nije problem 

broj lekara u našoj zemlji koliko je njihova starosna struktura. U proseku, najveći broj lekara ima više od 

50 godina. Zato je važno podmlađivanje kadrova za održanje ravnomernog rasporeda ljudi u ovoj 

profesiji. Bitno je da se obezbedi funkcionisanje sistema i kasnije. Na tome se sada radi. Ministarstvo 

zdravlja je nekoliko puta organizovalo prijem u stalni radni odnos najboljih studenata, a odmah posle 

završetka studija su im „pokrivene” specijalizacije koje su deficitarne. Ipak, kada se situacija sa kovidom 



 
 

umiri, moraćemo da radimo na dorađivanju politike školovanja razvoja zdravstvene službe. Fakultet je 

nacionalna odgovorna ustanova. Koncepciju treba da predvodi Ministarstvo zdravlja – smatra dr Lalić. 

Studenti medicine su se angažovali na više „frontova” kako bi olakšali posao lekarima koji rade bez 

pauze od kada se kovid pojavio u Srbiji. Naš sagovornik kaže da su imali snažnu studentsku inicijativu da 

pomognu u borbi sa kovidom. Oni su izrazili želju da volontiraju tamo gde je to potrebno. U samom 

početku pandemije radili su u kol-centrima i davali informacije, a kasnije su prebačeni da obavljaju 

administrativne poslove u kovid bolnicama uglavnom. 

– Veliki je bio priliv pacijenata u bolnice i lekari nisu mogli da se bave i administracijom, pa im je ova 

vrsta pomoći mnogo značila. Od jeseni su organizovali mnogo širu akciju jer su se administrativni poslovi 

u kovid i non kovid bolnicama multiplicirali. Govori se o tome da bi moglo čak oko 600 studenata da 

bude uključeno – dodaje dr Lalić. 

Analize pokazuju da školovanje jednog lekara košta više od 140.000 dolara, a kada se stvori dobar kadar, 

dešava se poslednjih godina da napuštaju Srbiju i trbuhom za kruhom odlaze da rade u inostranstvo. 

Akademik dr Lalić ističe da školovanje medicinara košta čak i više od te sume, ali da oni u inostranstvo ne 

odlaze samo zbog ekonomskog aspekta. Pitanje migracije lekara nije samo karakteristično za Srbiju, jer i 

iz Nemačke stručnjaci idu da rade u Saudijsku Arabiju ili u Švajcarsku. 

– Često se misli da lekari odlaze u inostranstvo zbog većih plata. To jeste značajan faktor, ali nije 

dominantan. Bitnije im je lično i stručno napredovanje. Ako im se obezbede dobri uslovi za život i 

osnivanje porodice, rešavanje stambenog pitanja, mogućnost profesionalnog usavršavanja, 

napredovanja u struci, da imaju odgovarajući status u društvu, mnogo bi se onda učinilo u zaustavljanju 

njihovog odlaska iz Srbije. Nije baš tako jednostavno da tamo samo neko čeka da oni dođu. To je jedna 

kompleksnija situacija. Mislim da naši lekari koji idu ne znaju kakve bi im bile mogućnosti ovde kada bi se 

tom pitanju organizovano pristupilo. Ministarstvo zdravlja je počelo tome dobro da pristupa, najpre 

zapošljavanjem najboljih studenata. To je jedan od koraka da se priča popravi – napominje dr Lalić. 

Ono što je Medicinski fakultet od početka, ali i tokom burnih 100 godina, uspeo da održi jeste koncept 

savremenog istraživačkog fakulteta koji su doneli njeni istraživači. Zato je glavni cilj za ubuduće da 

Medicinski fakultet ostane važan deo evropske univerzitetske slike, da ostane fakultet svog naroda i 

svoje zemlje i da stvori povoljan akademski ambijent za stvaranje nove armije mladih ljudi posvećenih 

medicini i njenim dostignućima. 

 


